
Znz Or.0012.2.20f0

Protokół Nr 212020

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy

odbytego w dniu 24 listopada2020 roku

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Fałkowie.

Ad pkt 1.

Posiedzenie otworzyŁ Przewodnlczqcy Rady Gminy Piotr Gonerka i na

wstępie powitał członków Komisji.
Stwierdził' Że fla stan 15 członków
w posiedzeniu udział btęrze 15, co
prawomocnych decyzji.

Lista obecności stanowi załączniknr 1 do protokółu .

Następnie Przewodnicz4cy Komisj i powitał:
- Wójta Gminy
- SekretarzaGminy
- Skarbnika Gminy
- Inspektora d/s księgowości podatkowej

Komisji zgodnie z listę obecności
stanowi quorum do podejmowania

Henryka Koniecznego,
Barbarę Badelskę,
Annę Wajnberger,
Dorotę Zganl'acz,

Lista obecności stanowi załączniknr 2 do niniejszego protokółu.

Ad pkt 2.
Wraz z zaproszeniami uczestnicy posiedzenra otrzymalri proponowany

porzędek posiedzenta w zwiqzku z tym Przewodniczqcy Rady Gminy zwroctł.

się o zgł.aszanie zmlan do tego porzędku.
Do"proponowanego porz4dku nie zgłoszono iadnych Zmlan, został on przyjęty '

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu w następujęcym
brzmieniu:

1' otwarcie posiedzenia i stwierdzęnte quorum.

2. Przyjęcie porz4dku posiedzenia.
3. Przyjęcie protokółów Zpoprzednich posiedzeń Komisji.
4. omówienie i zaoptniowanie propozycji stawek podatków i opłat

lokalnych na202I rok.
5. omówienie i zaopiniowanie projektu uchwały W sprawie wysokoŚci

stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
6. omówienie projektu ,,Programu Współpracy Gminy Fałków

z organizacjami pozaru4dowymi oraz innymi podmiotami prowadzqcymi
dział.alnośó pożytku publicznego na 202I rok''. |ą
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omówienie projektów uchwał rcnajbliisz4 sesję Rady Gminy.
Sprawy róŻne.
Zakończenie po sied zeflIa,

Ad pkt 3.
Do protokółów zpoprzednich posiedzeń Komisji

nie zgt"oszono zadnych uwag l zostały przyjęte następuj4cq|tczbq głosów:

Protokół z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnta 22 października 20f0
roku - jednogłośnie.

Protokół Z posiedzenia Komisji Spraw obywatelskich z dnia 23

paździemika - 4 głosy,,Za,, i 1 wstrzymuj4cy się,

Protokół Z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego z dnia 26

październIka 2020 roku - 4 głosy ,,za,, i 1 wstrzymujęcy się.

Ad.pkt.4
Przęwodniczący Rady Gminy prowadzenie posiedzenia przekazał.

Przęwodniczęcemu Komisji Rewizyjnej Grzegorzowi Baranowi, który następnie

poprosit inspektor ds. księgowości podatkowej Dorotę Zgantacz o omówienie
propozycji stawęk podatków i opłat lokalnych na fafl rok. Po przedstar,vięniu

propozycji o głos poprosił Wójt Gminy Fałków Henryk Konieczny'
Wójt Gminy poinformował, ze po przekalkulowaniu wszystkich danych
i sytuacji ,, covidowskiej'' wnosi o pozostawienię stawek podatkowych na tym

samym poziomie co w roku 24f0.
Prezes GUS w tym celu ogłosił cenę skupu i3Ąanakwotę 58,55 zł"Wojt Gminy
proponuje przyj4c uchwałę z,obnizon4 wartoŚcię do 52,00 zł za 1 metr. Stai,vkę

tę pozytyrvnie zaopiniowała Swi ętokrzyska Izba Rolnicza'
JednoczeŚnie Pan Wójt poinformował, ie otrzymał informację z Ministerstwa
Finansów datyczqcqpomniejszenla subwencji oświatowej o ponad 1 400 000 zł.

odpowiedź wskazywaŁa, ze gmina dobrze sobie rudzi finansowo, ewentualnie
Zawsze moie podnieśó podatki i tym zwiększyĆ swoje dochody.

Nie było pytań w omawianym temacie, propozycję stawki przyjęto

jednogłośnie'

Ad.pkt.S.
Prowadzenie posiedzenia przejqt Przewodnicz4cy Komisji Rozwoju

Gospodarczęgo Jan Rutowicz i poprosił o gtos Wojta Gminy Henryka
Koniecznego w sprawie omówienia propozycji metody i stawki opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Wójt Henryk Konieczny powiedziat, ze na 2021 rok został' rczsttzygnięty
przetarg na odbior odpadow komunalnych od mięszkańcóu,'. Do przetaĘu
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p1zyst4pi.a 1 firma, Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej w Końskich,
którę obnizyło wartości Za 1 tonę poszczególnych rodzajów odpadów.

W zwięzku z tym, Żę w roku biezQcym rnieszkańcy wytworzyli wagowo około

45oń więcej odpadów niz wynikało to zę sprawozdań za lata ubiegte, jesteśmy

zmuszęni podnieść stawki clpłaty od 1 mięszkańca do kwoty 20,00 i zwolnić
o 0,50 zt odosoby, domostwa w których załoŻono przydomowe kompostowniki.
Pan Wojt dodat, Ze uprasza mieszkańców o za\<tadanie jak największej liczby
kompostownikow, poniewaz przynoszq one podwójne korzyści. Po pierwsze

zmntĄsza się ilość wytwarzanych odpadoq za ktorę wszyscy płacimy, a po

drugie Z kompostownika otrzymujemy bardzo dobry nawoz. Pan wójt
podkreślił, ze w tym roku dołożyliśmy z budzetu gminy do gospodarowania

odpadami kwotę 160.000 zł., czego nie będzie moŻna zrabtc w przysztorocznym

bubzecie. Przepisy wskazuj4' ze gospodarka odpadami powinna się bilansować

po stronie przychodów i wydatków'
Głos zabrata radna Maryla Domańska, która zapytała o to, czy gdyby

WSZyScy płacili za odpady to wystarczył'oby na zamknięcie roku.- 
Pan wójt odpowiedztał., Że do niepłacęcych właścicieli systematycznte

s4 wysyłane upomnienia i tytuły wykonawcze, róŻnie bywa ze ściągalnością'
gmina ponosi dodatkowe wydatki za wysytanie upomnień i koszty komornicze.

Gmina nie mgze zarabiać na odpadach, jeieli by środki pozostawały, to
przechodzq onę na rok następny, nię mozna ich wykorzystac na inne cele.

W tym miejscu radny Jarosław Kaczmarek zapytał o metody obliczania
opłaty' CZy ftIę mozna by było zastosować metody opłaty od powierzchni domu

czy ilości zuĄĄej wody" C,y wtedy bytaby lepsze czy mozę bardziej

sprawiedliwe płatności
Pan Wójt wyjaśnił' żę na naszym terenie mięszka duzo osób samotnych'

starszych , zajmujq onę cate domostwa i w przypadku uzycia te.j metody takie

osoby duzo by płaciły. Z ka|ei woda na wsi jest uzywana dla zws'erząt, do

pod}ewania ogródków i też nie jest dobrym wskaźnikiem do naltczanta opłaty.

Dlaćego najbardziej wiarygodnę jest obrana metoda,,ocl osoby'''
W tym miejscu głos zabrała radna ElŻblęta Siiwińska, która powiedziała'

ieby robió kontrole segregacji Śmieci t, ze mieszkańcy nie będa zadowoleni

Z iodwyżek, zwł.aszcza tam, gdzte mieszka wiele osób. Styszała, zę
w sęsiednich gminaclr te podwyzki s4 mniejsze.

Pan wojt Henryk Konieczny odpowi ędział.' ze jest ostatnią osob4, która

by chciała takię podwyzki robić. Zmusza nas sytuacja do takich decyzji. Do
przetargu przystępuje jedna fitma, brak jest konkurencji, więc co roku na to
zadanie wpływa do nas tylko jedna ofęrta. Jęśli ktoś ma lepszy pomysł skąd brać

pieniędze na ''finansowe domknięcie'' tego systemu, to chętnie z niegcl

skorzystamy. Co do kontroli, ten rok jest bardzo nięwdzięczny, W sytuacji

,ocovidu'', nie mozna narazac zdrowia pracowników, tym bardziej, ze bez

przęrwy S4 problemy kadrowe, pracownicy przebyr,vaję na zwolnieniBch
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lękarskich, kwarantannie, a urzqd musi funkcj onowac.

Kontynuujqc dyskusję głos zabrała radna Agnieszka Zenka..* Zganl'acz,

która stwierdził u, z".nie ma innego' lepszego sposobu. Podkręślił.a, ze widac

wzrost wystawianych odpadów, choćby np. wielkogabarytowych, jednakze

na\eiy pomyśleć nad weryfikacją danych zawartychw dęklaracjach..ńadny 
Grzegorz Zganiacz podkreślił, ie problem iezy u podstar,v, ludzie

duzo wywirzają odpadów, w niektorych przypadkach mozna by je ograntczyć.

Przęwodniczący Rady Gminy Piotr Gonerka Zaproponował, Żeby radni i

słotysi rozmawiali o iym z mieszkańcami t zwracali uwagę' kiedy źle segreguj4'

lub gromadzą odpady w niedozwolonych miejscach. DuŻ4 ro1ę odgrywa tęŻ

upo56b gromadzeńia, choci azby zgniatanie butelek plastikowych, czy wrzucanie

do ko*"a trawy,liści itp., którę to odpady sę biodegradowalne,na}eŻy dziatac w

celu ograniczęnta ilość odpadów.
Radna Anna Pluta powiedziała, ie s4 kary za niesegregowanie i żeby

korzystać z tega prawa. 
,

Radna r,ubieta Sliwińska zapytała, Czy mozna przez policję ukaraĆ

niepłac4cych. PrzewodnrcZqcy Radt Grniny odpowiedział, Żę ntę ma takiej

mozliwości. Radna Elżbieta Sliwińska podsumowata, ie w takim razię trzęba

robić jak najszybciej kontrole koszy, nawet przy covidzie.-Po 
dyskusji przyst4piono do głosowania. Projekt przyjęto 11 głosami

,,Z3',,4 osoby wstrzymały się od głosu.

Ad pkt 6.

W tym punkcie prowadzenie wspólnego posiedzenia przej$

Przewodnicz4cy Komisji obywatelskiej Bogusław Bartos, który poprosił o głos

Sekretarz Gminy Barbarę Badelskę. omówiła ona projekt ''Programu
Współpracy Gminy Fałków z organtzacjami pozarzqdowymi oraz innymi

po&''iótumi prowadzącyml' działalność pożytku publicznego na 2021 rok''.

bo proj ektu nie wnoszono pytań, został pruyjęty j edno głośnie.

Ad pkt 7.
W kolejnym punkcie posiedzenia omówiono projekty uchwał na

najb]iiszqsesj ę ńady bminy zaplanow anq na dzien f7 ltstopada 2020 roku.
' xuśtępńi. gł-os zabrała Skarbnik Gminy Anna Wajnberger, która

poinformo*ułu, ł" na najbliższej sesji przewidziane Sę projekty uchwał

* ,p,u*," ,^ioun w budzócie Gminy na 2020 rok oraz w Spraw|ę zmlany

Wieio1etniej Prognozy Finansowej Gminy fla \ata 2020.2025. Przeczytała

projekty uchwał, nie było do niej ŻadnychPytan.
Ńuśtęp"i. głos zabrńa Inspektor Alina Scisłowicz' która odczytał.a projekt

uchwały dótyc,qcy sprzedaży działki połozonej w Rudzisku. Działka ta hie
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moŻe funkcjonowaó jako samodzielna, ze względu na to' że jest 5 metrów
szeroka i około 200 m długa. S4siad działkijest zainteresowany jej zakupem
w celu poszerzenia własnej
Radni opowiedzieli się za sprzedazqwlw dztałki.
Wójt Henryk Konieczny dopowiedział, ze gdy działkajest przydatna dla gminy
to jest ostatnim, który by chciał się jej pozbyc. W zwtqzku z tym, ze działka
w Gustawowie, która był.a na ostatniej sesji Rady Gminy została
Zaproponowana do sprzedaiy okazał.a się potrzebnq na plac zabaw dla dzteci,
dlatego wycofujemy się zpropozycji jej sprzedazy.

Ad pkt 8.
W tym punkcie równiez głos zabrał. Wójt Henryk Konieczny, który

poinformował radnych, ze TJrzqd Gminy w Fałkowie przygotowuje w trybie
błyskawicZnym wniosek odnośnie dopłat do funkcjonowania busów
obsługuj4cych komunikację publicznq na terenie naszej gminy. W chwili
obecnej właściciel firmy przewozowej powstrzymał transport busów na
wszystkich liniach, mieszkańcy uŻalajq się na brak mozliwości przejazdu.
Gdyby tęn wniosek przeszedł, na przyszły rok musimy zabezpteczyć środki
w budzecie jako wkład własny.

Następnie Wójt poinformował, ze wspólTlle Z gmin4 Radoszyce jako
partnerem wiodęcym przygotowujemy wniosek o refundację na likwidację
i rekultywację gruntów gminnego wysypiska w Fałkowie i śmietnika
w Czermnie. W Ęm celu Wojewódzki Fundusz ochrony Środowiska udziela
dotacji i pozyczek. Będziemy chcieli skorzystac z tej pomocy - podsumował
Wójt.

w dalszym cięgu posiedzenia poinformował radnych, żze jużz mamy
dokumentację na budowę drogi w Papierni.

" Radny Jarosław Kaczmarek spytał, kiedy firma, która wygrał.a przetarg
wejdzie w teren z wymian4 lamp oświetleniowych.

Pan Wójt odpowiedztał, ię trwajq, rozmowy' by firma zaczęła najpierw
wymianę przy drodze krajowej by na Swięta Bozego Narodzęnia było nowe

oświetlenie.

Radny Robert Bomba zap5Ąał, czy jest coś wiadome w sprawie wniosku
dotyczącego remizy w Węsoszu' Wójt odpowiedział, ie na dzień dzisiejszy nie
ma nowych wiadomości.

Następnie radna E!żbteta Sliwińska w imieniu mieszkańców
podzięko wał.a za wycięcie drzew w okolicy,,Strugi'' w Czermnie.
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Radny Bogusław Bartos poprosił o lusterko na drogę w olszamowicach.
Na tym dyskusję zakonczono.

Ad pkt 9.
W związku zę zrea|tzowaniem porzędku wspólnego posiedzenia Komisji

Przęwodniczqcy Rady Gminy Piotr Gonerka podziękował wszystklm za udział'
i zamknął posiedzenie.

Na tym protokół zakonczono.

Protokółowała:


